
P R O T O K Ó Ł   nr VI/2011 
z  sesji  Rady Gminy Chrzypsko Wielkie  odbytej 29 kwietnia 2011 r. 

w sali Gminnej Biblioteki Publicznej w Chrzypsku Wielkim 
w godz. od 10oo do 1156    

 

 

 

Proponowany porządek obrad : 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Uzupełnienia i uwagi do zaproponowanego porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja  Przew. Rady Gminy o działalności międzysesyjnej. 
5. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie : 

� zasad udzielania i rozmiaru obniŜek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć nauczycielom , którym powierzono stanowisko kierownicze, określenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli oraz 
ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, 

� przyznawania statuetki „Złotej Sielawy” – „ZasłuŜony dla Gminy Chrzypsko 
Wielkie”, 

� wyraŜenia zgody na przekazanie środków dla Województwa Wielkopolskiego  
      z przeznaczeniem na udroŜnienie i oczyszczenie rzeki Oszczenicy, 
� udzielenia pomocy finansowej Starostwu Powiatu Międzychodzkiego na budowę 

drogi w RyŜynie, 
� zatwierdzenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń 

Wodociągowych i Kanalizacyjnych, 
� zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  
� zatwierdzenia taryf dla zbiorowego odprowadzania ścieków,  
� wyboru przedstawiciela do Rady Społecznej przy SP ZOZ w Międzychodzie, 
� zmian do budŜetu gminy na rok 2011. 

 7.  Wolne głosy i wnioski. 
 8.  Zakończenie obrad 
 
 

  Radni nieobecni na sesji : 
1. Marcin Góźdź – nieusprawiedliwiony, 
2. Sebastian Perz – usprawiedliwiony, 
3. Piotr Wicenty – usprawiedliwiony  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
do p. 1 

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy   Grzegorz 
Sułek przywitał wszystkich przybyłych na sesję Wójta, Zastępcę Wójta, Skarbnika, Radcę 
Prawnego, zaproszonych gości , sołtysów , dyrektorów i kierowników jednostek 
samorządowych oraz wszystkich radnych. 

 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, Ŝe na dzisiejszą sesję przybyło 12 radnych , 
co zgodnie z art.14 ustawy o samorządzie gminnym wobec ustawowego składu Rady Gminy 
wynoszącego 15 radnych  , stanowi quorum pozwalające podejmować prawomocne uchwały. 
 
do p. 2 
 Proponowany porządek obrad wszyscy radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję. 
Przew. Rady Gminy zapytał, czy ktoś wnosi uwagi lub uzupełnienia do zaproponowanego 
porządku obrad , sam poinformował, Ŝe z otrzymanego wcześniej porządku obrad ze względu 
na zmianę przepisów naleŜy wykreślić udzielenie absolutorium i uzupełnić porządek obrad o 
podjecie uchwały w sprawie przyznania statuetki „Złotej Sielawy”. Innych  zmian nie 
wniesiono. 
 
do p. 3 
 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, Ŝe protokół z poprzedniej sesji jest 
wyłoŜony na stole prezydialnym był teŜ dostępny w biurze Rady Gminy oraz na stronie 
internetowej. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy ktoś wnosi uzupełnienia do protokołu  
z poprzedniej sesji.  
Nie wniesiono uzupełnień, wobec tego Przew. Rady Gminy poprosił o  przyjęcie protokołu 
bez odczytania. 
W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych, protokół z poprzedniej sesji został przyjęty  
11 głosami przy  jednym wstrzymującym, głosów przeciwnych nie było. 
 
 
do p. 4  

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej złoŜył Przewodniczący Rady Gminy – do 
sprawozdania nie było pytań. 
 
do p. 5 
 Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta. 
Sprawozdanie to złoŜył Wójt  Edmund Ziółek . RównieŜ do tego sprawozdania nie było 
pytań. 
 
do p. 6 
 Podjęcie uchwał w sprawie : 

� zasad udzielania i rozmiaru obniŜek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć nauczycielom , którym powierzono stanowisko kierownicze, określenia 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli oraz 
ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 

Przew. Rady Gminy przedstawił zasady udzielania i obniŜek tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć oraz podał liczbę tych godzin dla : 

� dyrektora Zespołu Szkól – 3 godz. 
� kaŜdego z wicedyrektorów Zespołu Szkół – 9 godz. 



� pedagog – 20 godz. ( 1 godz. zajęć = 60 minut), 
� logopeda – 22 godz., 
� nauczyciel przedszkola prowadzący zajęcia w grupach 

mieszanych, obejmujących zarówno dzieci sześcioletnie, 
jak i dzieci innych grup wiekowych – 22 godz. 

Przew. Rady Gminy poprosił Przew. Komisji Oświatowo – Społecznej o opinie komisji w tej 
sprawie. 
 
Radna Grzesiak – członkowie komisji szczegółowo zapoznali się z projektem uchwały i 
pozytywnie zaopiniowali. 
 
Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr VI/38/2011 w sprawie zasad udzielania i 
rozmiaru obniŜek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom , 
którym powierzono stanowisko kierownicze, określenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć nauczycieli. 
W głosowaniu jawnym udział wzięło 12 radnych. Uchwałę podjęto 12 głosami  bez głosów 
przeciwnych i wstrzymujących i jest ona załącznikiem nr 4 do protokołu z sesji. 
 
 

� przyznawania statuetki „Złotej Sielawy” – „ZasłuŜony dla Gminy Chrzypsko 
Wielkie”, 

 
Przew. Rady Gminy  odczytał regulamin przyznawania statuetki „Złotej Sielawy”, poniewaŜ 
regulamin był omówiony tylko na posiedzeniu komisji Oświatowo – Społecznej. 
Ustanowienie statuetki ma na celu uhonorowanie osób, organizacji i instytucji, które  
w sposób szczególny i wyjątkowy przyczyniają się do rozwoju i promocji naszej gminy. 
Nadanie statuetki będzie wyrazem uznania dla tych ludzi, których dokonania i zasługi 
wykraczają poza granice zwykłego obowiązku oraz dla tych organizacji i instytucji, które 
wnoszą trwały i niepowtarzalny wkład w istnienie i przyszłość gminy. 
 
Przew. Komisji Oświatowo – Społecznej -  poprawiony projekt został zaopiniowany 
pozytywnie. 
 
Przew. rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr VI/39/2011 w sprawie przyznawania 
statuetki „Złotej Sielawy” – „ZasłuŜony dla Gminy Chrzypsko Wielkie”. 
W głosowaniu jawnym uchwałę podjęto 12 głosami przy 12 głosujących. Głosów 
przeciwnych i wstrzymujących nie było.  
Uchwała jest załącznikiem nr 6 do protokołu. 
 

� wyraŜenia zgody na przekazanie środków dla Województwa Wielkopolskiego  
      z przeznaczeniem na udroŜnienie i oczyszczenie rzeki Oszczenicy 
Przew. Rady Gminy odczytał uzasadnienie do projektu uchwały – rzeka Oszczenica od 
kilkudziesięciu lat ubiegłego wieku nie była konserwowana. Woda wielokrotnie występowała 
z koryta rzeki podtapiając przyległe grunty, dlatego przekazanie środków finansowych dla 
Województwa Wielkopolskiego z przeznaczeniem na udroŜnienie i oczyszczenie rzeki 
Oszczenicy jest jak najbardziej zasadne. 
 



Przew. Komisji Spraw Gospodarczych, na posiedzeniu której omawiano sprawę 
poinformował, Ŝe radni wyrazili zgodę na przekazanie środków i pozytywnie zaopiniowali 
projekt uchwały w tej sprawie. 
 
Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr VI/40/2011 w sprawie wyraŜenia zgody na 
przekazanie środków dla Województwa Wielkopolskiego z przeznaczeniem na udroŜnienie i 
oczyszczenie rzeki Oszczenicy. 
W głosowaniu jawnym brało udział 12 radnych, którzy bez głosów przeciwnych i 
wstrzymujących podjęli uchwałę i stanowi ona załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

� udzielenia pomocy finansowej Starostwu Powiatu Międzychodzkiego na budowę 
drogi w RyŜynie 

Zarząd Powiatu Międzychodzkiego zwrócił się do Wójta Gminy Chrzypsko Wielkie z 
wnioskiem o dofinansowanie 30 % kosztów budowlanych inwestycji pn. ”Przebudowa 
nawierzchni odcinka drogi powiatowej nr 1742P Kaczlin – Lutom na długości 500 m”. Wójt 
przedstawił wniosek na posiedzeniu Komisji Spraw Gospodarczych. Maksymalna 
proponowana kwota dofinansowania to 30 tys. zł. 
 
Przew. Komisji Spraw Gospodarczych M. Kamyszek – na posiedzeniu komisji 
zweryfikowano wysokość proponowanego dofinansowania i pozytywnie zaopiniowano 20 % 
kosztów robót budowlanych, maksymalna kwota dofinansowania inwestycji 22 tys. zł brutto. 
 
Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr VI/41/2011 w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Międzychodzkiemu na realizację inwestycji pn. ”Przebudowa 
nawierzchni odcinka drogi powiatowej nr 1742P Kaczlin – Lutom na długości 500 m”. 
W głosowaniu jawnym uchwałę podjęto 12 głosami przy 12 głosujących i jest ona 
załącznikiem nr 8 do protokołu. Głosów przeciwnych i wstrzymujących nie było. 
 
 

� zatwierdzenia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń 
Wodociągowych i Kanalizacyjnych 

Komunalny Zakład BudŜetowy jako administrator urządzeń wodociągowych  
i  kanalizacyjnych przygotował projekt wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i kanalizacyjnych na terenie gminy na lata 2011 – 2014. 
 
Przew. Rady Gminy najpierw przedstawił najwaŜniejsze załoŜenia  Planu, a następnie 
odczytał  projekt uchwały Nr VI/42/2011 w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu 
Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i kanalizacyjnych na terenie Gminy 
Chrzypsko Wielkie. 
 
Przew. Komisji Spraw Gospodarczych – poi przedstawieniu Planu przez kierownika KZB, 
radni zaopiniowali plan i projekt uchwały pozytywnie. 
W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych. Uchwałę podjęto 12 głosami , bez głosów 
przeciwnych i wstrzymujących. Uchwała jest załącznikiem nr 9 do protokołu z sesji. 
 

� zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 
Zgodnie z ustawą o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków , 
przedsiębiorstwo wodociągowo kanalizacyjne ustala taryfy na jeden rok. 
Uchwalona cena wody zawiera : 



- koszty związane ze świadczeniem usług poniesione w poprzednim roku 
obrachunkowym, ustalone na podstawie ewidencji księgowej z uwzględnieniem 
planowanych zmian tych kosztów w roku obowiązywania taryfy, 

- zmiany warunków ekonomicznych oraz wielkość usług i warunki ich świadczenia, 
- koszty wynikające z planowanych wydatków inwestycyjnych. 

Plany i taryfy zostały opracowane zgodnie z przepisami ustawy i zweryfikowane pod 
względem celowości ich ponoszenia przez Wójta Gminy Chrzypsko Wielkie. 
Przew. Rady Gminy odczytał stawki opłat za wodę i opłaty abonamentowej : 

- cena 1m3  wody – 2,42 zł, 
- opłata abonamentowa zróŜnicowana wg średnicy wodomierza : 

- do 15 mm – 4,50 zł/ miesięcznie 
              20 mm – 6, oo zł/  mies. 
             25 mm – 9,oo zł/ mies.     
         32 mm – 100 mm – 12,oo zł/mies. 

Do podanych stawek za wodę i abonamentowej naleŜy doliczyć 8% vat. 
Opłatę abonamentową wprowadzono w celu wydzielenia realnej kwoty do wykorzystania na 
inwestycje związane z wodą. 
 
Radny M. Kamyszek Przew. Komisji Spraw Gospodarczych – radni na posiedzeniu komisji  
zanalizowali i zatwierdzili proponowane stawki.  
 
Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr VI/43/2011 w sprawie zatwierdzenia taryf 
dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę. 
Nie zgłoszono pytań do przedstawionego projektu. 
W głosowaniu jawnym brało udział 12 radnych, którzy bez głosów przeciwnych 
i wstrzymujących podjęli uchwałę i jest ona załącznikiem nr 10 protokołu z sesji. 
 

� zatwierdzenia taryf dla zbiorowego odprowadzania ścieków 
Zgodnie z ustawą o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków , 
przedsiębiorstwo wodociągowo kanalizacyjne ustala taryfy na jeden rok. 
Uchwalona cena oczyszczenia 1m3  ścieków zawiera : 

- koszty związane ze świadczeniem usług poniesione w poprzednim roku 
obrachunkowym, ustalone na podstawie ewidencji księgowej z uwzględnieniem 
planowanych zmian tych kosztów w roku obowiązywania taryfy, 

- zmiany warunków ekonomicznych oraz wielkość usług i warunki ich świadczenia, 
- koszty wynikające z planowanych wydatków inwestycyjnych. 

Plany i taryfy zostały opracowane zgodnie z przepisami ustawy i zweryfikowane pod 
względem celowości ich ponoszenia przez Wójta Gminy Chrzypsko Wielkie. Obecna cena 
oczyszczania ścieków obowiązywała od 01 stycznia 2010 r. 
Przew. Rady Gminy przedstawił ceny oczyszczenia 1m3  ścieków wynosi 4,90 zł  ( sieć 
kanalizacyjna) 1,oo zł ( sieć kanalizacyjna). RównieŜ te stawki nie zawierają 8% vat. 
 
Przew. Komisji Spraw Gospodarczych M. Kamyszek – równieŜ większością głosów radni 
zatwierdzili te stawki. 
 
Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr VI/44/2011 w sprawie zatwierdzenia taryf 
dla zbiorowego odprowadzania ścieków. 
Nie zgłoszono uwag ani pytań do odczytanego projektu. 
W głosowaniu jawnym uchwałę podjęto 12 głosami przy 12 głosujących. Głosów 
przeciwnych i wstrzymujących nie było. 



Uchwała jest załącznikiem nr 11 do niniejszego protokołu. 
 

� wyboru przedstawiciela do Rady Społecznej przy SP ZOZ w Międzychodzie 
W związku z upływem w maju br. kadencji Rady Społecznej  przy Samodzielnym 
Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Międzychodzie i pismem starosty 
międzychodzkiego w sprawie uzupełnienia składu osobowego tej rady, konieczne jest 
wybranie przedstawiciela gminy do uczestnictwa w tej radzie. 
Przew. Rady Gminy poinformował, Ŝe na posiedzeniu komisji wytypowano Wójta, który 
wyraził zgodę i uzyskał akceptację członków komisji. 
 
Przew. Rady Gminy odczytał  projekt uchwały Nr VI/45/2011 w sprawie wyboru 
przedstawiciela do Rady Społecznej przy SP ZOZ w Międzychodzie. 
Uchwałę podjęto 12 głosami przy 12 głosujących, bez głosów przeciwnych i wstrzymujących. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu z sesji. 
 

� zmian do budŜetu gminy na rok 2011 
Księgowa Urzędu Gminy W. Mecha przedstawiła propozycje zmian w tegorocznym 
budŜecie. 
 
Radna G.Grzesiak – prowadziłam wspólne posiedzenie komisji , na który przedstawiono 
propozycje zmian i pozytywnie je zaopiniowano. 
Nie zgłoszono uwag ani innych propozycji zmian do  budŜetu. 
 
Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr VI/46/2011 w sprawie zmian do budŜetu 
gminy Chrzypsko Wielkie na 2011 r. 
Do projektu nie zgłoszono pytań ani uwag. 
W głosowaniu jawnym udział wzięło 12 radnych. Uchwałę podjęto 12 głosami, bez głosów 
przeciwnych i wstrzymujących. 
Uchwała stanowi załącznik nr  13 do protokołu. 
 
Obrady opuściła radna G. Grzesiak. 
 
do p. 7 
 Wolne głosy i wnioski. 
 
Przew. Rady Gminy przypomniał, Ŝe mija termin składnia oświadczeń majątkowych. 
 
Sołtys wsi Charcice W. Gierczyński – czy będzie naprawiana droga do Charcic ? Po zimie są 
duŜe wyboje , małe są zrobione. 
Przew. Rady Gminy – temat jest znany. 
 
W. Gierczyński – ubolewać trzeba nad naprawą drogi RyŜyn – Kaczlin jest mniej 
uczęszczana, a za to moŜna było zrobić drogę do cmentarza. Poza tym chodzi o pomoc dla 
powodzian z terenu powiatu. Proszę sołtysów, Ŝeby zostali po sesji w tej sprawie. Dostaliśmy 
wykaz gmin, które potrzebują pomocy i nie było tam Ŝadnej gminy z naszego powiatu.  
My przygotowaliśmy pomoc dla grabowa ( 20 t zboŜa i 50 balotów siana). 
 
Sołtys wsi Orle K. Olech – podziękował  Wójtowi i Staroście  za chodnik w Orlu, 
zaproponował, Ŝeby objechać wszystkie drogi powiatowe i zrobić przegląd. 
 



Radny Milka – dowiadywałem się o dostarczenie wody do p. Kaczmarek i p. Ciesielskich,  
co im odpowiedzieć ? 
A.Michalak Kierownik KZB – Pan radny przegłosował Wieloletni Plan i chyba zauwaŜył,  
Ŝe tam nie było mowy o inwestycji doprowadzenia wody do p. Kaczmarek i p. Ciesielskich. 
Trzeba złoŜyć wniosek w tej sprawie, pierwsze słyszę, Ŝe oni chcą mieć załoŜony wodociąg. 
 
Wójt – podziękował za wybór do rady Społecznej przy SP ZOZ w Międzychodzie. 
Jeśli chodzi o drogę do Charcic , to jest w trakcie negocjacji, są ogromne koszty i czekamy  
na okazję, Ŝe  zrobi nam p. Górny. Do poprawki jest ul. Szkolna, proszę jeśli chodzi o drogi,  
o odrobinę cierpliwości. 
Na naprawę dróg powiatowych nie mamy wpływu, sygnalizowaliśmy, wiem Ŝe ekipy 
wyjechały juŜ do remontów po zimie. Natomiast jeśli chodzi o drogi wojewódzkie, to 
zachowują się dziwnie naprawiają kawałek, obok tego pomijają. 
 Pomoc dla powodzian – te sprawy, które teraz wyszły, to z tej zimowo – wiosennej 
powodzi. Tamta pomoc to jeden temat, a ta wyniknęła na wiosnę , dlatego nie było 
Międzychodu w wykazie. Rozmawiałem z p. Figlarzem, który zajmuje się w starostwie tymi 
sprawami, chcieliby trochę siana. Będzie wskazanie na konkretnego rolnika i on sam odbierze 
sobie to siano. 
W sprawie wody odpowiedział Kierownik KZB, dzisiejsze postanowienia Rady Gminy dają 
czytelne wyodrębnienie funduszy na rozwój sieci . Brakuje nam jeszcze regulacji ile ponosi 
przyszły wnioskodawca, a ile my. 
Kilka słów na temat regulaminu przyznawania Złotej Sielawy- poszerzono krąg osób, które 
mogą zgłaszać kandydatów. Opracowany regulamin daje moŜliwość, Ŝe decyzję o przyznaniu 
podejmuje kapituła nie jedna osoba. Dodam, Ŝe jest to kontynuacja tematu, który 
zapoczątkował mój poprzednik i w niczym  nie umniejsza zasług tych, którzy juŜ dostali 
statuetkę. 
 
do p. 8 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przew. Rady Gminy zakończył VI sesję 
Rady Gminy. 
 
 
Protokołowała 
 
M. Borowicz 
 


